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PROPOSAL/

PROPOSITION
:
Add a new term and definition to AAP-6:



Ajouter un nouveau terme et sa définition à l'AAP-6 :


defensive counter-air operations / opérations défensives de supériorité aérienne



All active and passive defensive measures designed to detect, identify, intercept, and destroy or make ineffective forces attempting to attack or to penetrate the friendly air environment.



opérations défensives de supériorité aérienne / defensive counter-air operations


Toutes les mesures de défense active et passive conçues pour détecter, identifier, intercepter et détruire ou rendre inopérantes les forces lançant une attaque ou pénétrant dans l'environnement aérien ami.

JUSTIFICATION
:
The term has been in use for a considerable amount of time and is an essential component of the vital counter-air mission.



Le terme est employé depuis très longtemps et est un élément essentiel de la mission de supériorité aérienne considérée comme vitale.

AAP-6(2002) ENTRY/
ENTREE AAP-6(2002)
:
Nil. / Néant.
TC COMMENTS / COMMENTAIRES DU CT (06-08-2002) :

FSN comments are requested by 04 October 2002. / Les commentaires des FSN sont requis pour le 04 octobre 2002.

UK COMMENTS / COMMENTAIRES DU ROYAUME-UNI (23-9-2002) :

The term "Counter-Air Operations" is already defined in AAP-6.  If that definition is still valid, the UK proposes the following to keep the new definition for "Defensive Counter-Air Operations" generic:


"The defensive part of counter-air operations."

SHAPE COMMENTS / COMMENTAIRES DU SHAPE (01-10-2002) :

One element is missing in the French definition, which should read as follows: / Il manque un élément dans la définition française, qui devrait se lire comme suit :

opérations défensives de supériorité aérienne / defensive counter-air operations
Ensemble des mesures de défense active et passive conçues pour détecter, identifier, intercepter et détruire ou rendre inopérantes les forces qui tentent lançant une d’attaquer l'environnement aérien ami ou d’y pénétrer.

COMMENTAIRES DU CANADA / CA COMMENTS (04-10-2002) :

Le CA accepte la proposition avec les modifications suivantes :

CA agrees to the proposal with the following modifications:

Note au CT : il est nécessaire d’ajouter un trait d’union entre "counter" et "air" dans l’entrée actuelle de "offensive counter air operations" de l’AAP-6.

Note to the TC: the current "offensive counter air operations" entry in AAP-6 requires an editorial modification to insert a hyphen between "counter" and "air".
opérations défensives de supériorité aérienne / defensive counter-air operations
Toutes les Ensemble des mesures de défense active et passive conçues pour détecter, identifier, intercepter et détruire ou rendre inopérantes les forces lançant une tentatives d’attaque ou les pénétrant pénétrations des forces dans l'espace environnement aérien ami.  Voir aussi opérations offensives de supériorité aérienne

defensive counter-air operations / opérations défensives de supériorité aérienne

All active and passive defensive measures designed to detect, identify, intercept, and destroy or make ineffective forces attempting to attack or to penetrate the friendly airspace environment. See also offensive counter-air operations

Justification : 

· "Ensemble des mesures" : harmonisation avec la définition de la PL 1587-003; 

· "les tentatives d’attaque ou les pénétrations des forces" est plus idiomatique.

Justification: 

· "Ensemble des mesures": alignment with the PL 1587-003 definition;

· "les tentatives d’attaque ou les pénétrations des forces" is more idiomatic.

CONFERENCE FSN / FSN CONFERENCE (OCTOBRE / OCTOBER 2002)
Les FSN conviennent de renvoyer la proposition au GT AO et au pilote de l’AJP 3.3.1 pour étude complémentaire en tenant compte des commentaires du Canada (04-10-2002) et de la France (24-10-2002) faits pour la PL 1587-001 « supériorité aérienne ».

The FSN deferred the proposal to the AO WG and the custodian of AJP 3.3.1 for further study considering the comments from Canada (04-10-2002) and France (24-10-2002) made on PL 1587-001 “counter-air”.

RENVOYÉE AU GT AO ET AU PILOTE DE L’AJP 3.3.1 / DEFERRED TO AO WG AND CUSTODIAN AJP 3.3.1
COMMENTS OF THE 26TH MEETING OF THE AIR OPERATIONS WORKING GROUP (AO WG (14-17 April 2003) :

The AOWG reviewed and agreed with the following terms and definitions, which were noted by the Air Board at its 30 May 03 meeting:

Le GT AO revise et convient des termes et définitions suivants que le Bureau Air note lors de sa rencontre du 30 mai 03:

defensive counter-air / supériorité aérienne défensive

All active and passive defensive measures designed to detect, identify, intercept, and destroy or make ineffective forces attempting to attack or penetrate friendly airspace environment.  See also offensive counter-air.
supériorité aérienne défensive / defensive counter-air 
Ensemble des mesures de défense active et passive conçues pour détecter, identifier, intercepter et détruire ou rendre inopérantes les tentatives d’attaque ou les pénétrations des forces dans l'espace aérien ami.  Voir aussi supériorité aérienne offensive
The AOWG also agreed that the terms and definitions had to be harmonized with the NADC.

Le GT AO convient aussi que les termes et définitions devaient être harmonisés avec le NADC.

NADC COMMENTS (02-09-2003):

The NADC requests to defer discussion on the proposals for "counter air" (1587-001) and "defensive counter-air" (1587-004) as well (although it has not officially been requested to comment on these proposals).  All three definitions (1587-001 - counter-air, 1587-002 - active air defence and 1587-004 - defensive counter-air) are significantly influenced by the new AD policy and vice versa.  Therefore, work on these proposals should be put on hold until a mature structure for the new AD policy has been developed.

US COMMENTS (26-02-2004):

US concurs with AOWG (14-17 April 2003), and awaits NADC comment on this PL and on PLs 1587-001 (counter-air) and 1587-002 (active air defence), but recommends that NADC consider following modification to the English definition:


Defensive counter-air / supériorité aérienne défensive


All active and passive defensive measures designed to detect, identify, intercept, and destroy or make ineffective forces attempting to attack or penetrate friendly airspace environment.  See also related term: offensive counter-air.
supériorité aérienne défensive / defensive counter-air 


Ensemble des mesures de défense active et passive conçues pour détecter, identifier, intercepter et détruire ou rendre inopérantes les tentatives d’attaque ou les pénétrations des forces dans l'espace aérien ami.  Voir aussi Terme connexe : supériorité aérienne offensive.
Reason: The word "environment" in the English is unnecessary.

CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (27-02-2004) :

CA concurs with the NADC request to defer the proposal until a mature structure for the new AD policy has been developed.  CA recommends that the proposal be withdrawn and that once the policy has been ratified, the AOWG, in conjunction with the NADC, should re-submit the proposal.

Le CA est d’accord avec la demande du NADC d’attendre jusqu’à ce que la nouvelle politique de la DA soit formulée.  Le CA recommande que la proposition soit retirée jusqu’à ce que cette nouvelle politique soit ratifiée.  Dès lors, le GT AO et le NADC pourront soumettre la proposition à nouveau.

ESN 2004 MEETING (MARCH 2004):

As recommended by the NADC in its comments of September 2003, the ESN, FSN and all other attending nations agreed to defer this proposal to the NADC pending the AD policy development. The NADC should coordinate this issue with the AOWG and in the interest of promoting harmonization, the meeting drew their attention to the following two terms and definitions adopted at the March 2004 ESN meeting (PLs 1586-003 and 1586-010).

Sur recommandation du NADC dans ses commentaires de septembre 2003, les ESN, FSN et l'ensemble des autres pays présents conviennent de renvoyer cette proposition au NADC en attendant que la politique de la DA soit formulée.  Le NADC est invité à revoir cette question en coordination avec le GTAO. Dans un souci d'harmonisation, les ESN attirent leur attention sur les deux termes et définitions suivants adoptés lors de la réunion ESN de mars 2004 (PL 1586-003 et 1586-010).

active defence / défense active
Active measures taken against enemy forces to prevent, nullify or reduce the effectiveness of any form of enemy attack.  Related term: passive defence.

défense active / active defence

Mesures actives prises à l’encontre des forces ennemies afin d’empêcher, d’annuler ou de réduire l’efficacité d’une attaque ennemie sous quelque forme que ce soit.  Terme connexe : défense passive.

passive defence / défense passive

Passive measures taken for the physical defence and protection of personnel, essential installations and equipment in order to minimize the effectiveness of hostile action.  Related term: active defence.

défense passive / passive defence

Mesures passives prises pour assurer la défense physique et la protection du personnel, ainsi que celles des installations et du matériel essentiels, afin de réduire au maximum l’efficacité d’une action hostile.  Terme connexe : défense active.
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